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Radek Juška – halový mistr ČR ve skoku dalekém 
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Z obsahu vybíráme: 

- Ohlédnutí za kulturou roku 

2014 

- Patnáctá Tříkrálová sbírka 

- Pozvánky na kulturní akce 
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Foto titulní strana: 

foto 1: Radek Juška – nejlepší 

sportovec okresu Břeclav 

foto 2: Kryštof Pleskač – 3. místo 

v uzlování – hasičské závody ve 

Starovicích 

foto 3: účastníci šachového turnaje 

ve Starovičkách 

Úvodník 

Vážení spoluobčané, 
 
vždy každým rokem během prvního vydání zpravodaje 
představujeme investiční plány obce pro příslušný rok, jednak 
aby byli občané informováni především o stavebních záměrech 
obce a také proto, aby měli příležitost se k těmto plánům 
vyjádřit, případně je připomínkovat. Vždyť diskuze o účelu a 
konečné podobě investic velmi pomáhá k jejich pozdějšímu 
dokonalejšímu provedení. Ve většině případů se pro 
financování akcí snažíme využít dotačních titulů, které jsou 
však vždy přísně účelové a tudíž v těchto případech nelze 

upravit podstatu záměru, ale pouze detaily jeho provedení. 
      Koncem března budou zahájeny stavební práce na akci Starovičky – realizace 
energetických úspor kulturního domu firmou Vispo CZ s.r.o. Kyjov, při kterých bude 
provedena kompletní výměna střechy budovy KD a pohostinství, zateplení 
obvodových stěn a výměna starých okenních panelů v pohostinství. Dokončení akce 
bude nejpozději do 30.6.2015. Ve stejném termínu bude zahájena akce Rozšíření 
sběrného dvora Starovičky firmou Skyscraper s.r.o. Brno. Při ní bude rozšířen sběrný 
dvůr o plochu stávající skládky stavebního materiálu formou asfaltobetonového 
povrchu oploceného betonovým prefabrikátovým oplocením a vybudováním 
přístřešků vybavených novými kontejnery na tříděný odpad. Akce bude ukončena      
do 31.7.2015. Oba projekty jsou spolufinancovány z fondů Evropské unie 
prostřednictvím Operačního programu životní prostředí. Během měsíce května by 
dále mělo být realizováno zastřešení podia spolu s dokončením sociálního zařízení 
ve venkovním kulturním areálu. Na tuto akci bude zažádáno o dotace u JmK, bude 
však uskutečněna i bez získané dotační podpory do termínu pořádání festivalu 
dechových hudeb. Během jarních měsíců by mělo být provedeno zpevnění polních 
cest recyklátem drcené stavební sutě, který je uložen v areálu zemědělského 
družstva. Budou zpevněny především cesty v lokalitě Zace a v okolí střelnice 
Podkova. Další z prioritních akcí tohoto roku bude dokončení výstavby 
bezbariérových chodníků podél hlavní silnice spolu s úpravou a nasvětlením 
přechodů. Tento projekt bude z důvodu vysokého rozpočtu cca 3 500 tis. Kč 
uskutečněn pouze v případě úspěšného získání dotačních finančních prostředků          
z fondů SFDI. Po loňském neúspěšném podání žádosti o dotaci byla projektová 
dokumentace upravena a zohledněny připomínky fondu, snad tedy v letošním roce 
bude již podaná žádost úspěšná. Dále se v případě získání dotací z Ministerstva pro 
místní rozvoj počítá s rozšířením dětského hřiště ve sportovním areálu o 6 ks herních 
prvků a vybudováním nových dopadových ploch. Během letních prázdnin budou 
provedeny další stavební práce na budově základní školy – zde by měly být využity 
dotace JmK. Jedná se o nutnou rekonstrukci osvětlení ve třech třídách základní školy, 
které musí mít nově větší svítivost a jiné rozmístění osvětlení, dále v závislosti na 
úspěšnosti dotace úpravu nadstřešních částí komínů, vstupního hlavního schodiště i 
schodiště do kuchyně.  Na podzim letošního roku se předpokládá realizace 
navazujících úprav budovy hasičské zbrojnice – v této etapě by měla být provedena 
nová střecha spolu s úpravami pro využití podkroví budovy. Pokud to dovolí finanční 
možnosti obce, bude po provedených terénních úpravách před rodinnými domy            
v lokalitě Tálky III. vybudován chodník pro pěší v délce cca 320 m. Pro úplnost uvedu 
ještě důležité investice pro rok 2016, kdy by měla být uskutečněna realizace 
inženýrských sítí v lokalitě výstavby Zahrady I. pro zasíťování cca 15-ti stavebních 
míst a v případě úspěšného získání dotace zahájení výstavby komunitního domu 
seniorů na místě budovy fary - zde bude vybudováno 10 malometrážních nájemních 
bytů pro cílovou skupinu seniorů ve věku nad 60 let. 

        
                   Vladimír Drbola, starosta obce 

 
Dotace 

1. V měsíci lednu byla podána žádost o dotace z programu Státního fondu dopravní 
infrastruktury na rekonstrukci stávajících chodníků podél komunikace II/425. Jedná se 
o projekt „Starovičky – zvýšení bezpečnosti chodců III. etapa“. Žadatel: Obec 
Starovičky, investiční projekt 3242 tis. Kč, požadovaná dotace 2407 tis. Kč, tj. 74 % 
nákladů. 
2. V měsíci únoru byla podána žádost o dotace z programu Ministerstva pro místní 
rozvoj na rozšíření stávajícího dětského hřiště ve sportovním areálu. Jedná se o 
projekt „Starovičky - vybudování dětského hřiště“. Žadatel: Obec Starovičky, 
investiční projekt 581506,- Kč, požadovaná dotace 400 tis. Kč, tj. 69 % nákladů. 
 
Oprava osvětlení v kulturním domě 

     V měsíci únoru byla provedena pracovníky obce oprava osvětlení sálu a vestibulu 
kulturního domu spočívající ve výměně cca 65 ks nefunkčních zářivkových trubic a 
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úsporných žárovek spolu s dalším příslušenstvím svítidel 
kulturního domu. Při opravě musely být demontovány stropní 
dřevěné akustické rošty umístěné pod svítidly. Zároveň byl 
celý stropní prostor vyčištěn.  
 
Údržba starovičského potoka 

     V období leden – únor provedli pracovníci obce údržbu 
porostu starovičského potoka v úseku od zastavěné části 
obce po soutok s potokem Štinkavka. Po dohodě s vedením 
místního mysliveckého sdružení byla odstraněna náletová 
zeleň vždy pouze z jednoho břehu tak, aby bylo možno koryto 
potoka v jarních měsících vyčistit pomocí techniky a aby 
zároveň zvěř neztratila celý prostor krytiny v této oblasti. 
 
Upozornění 

     OÚ upozorňuje občany na zákaz volného pohybu psů bez 
vodítka a zároveň na povinnost majitelů psů úklidu výkalů 
způsobených zvířaty v zastavěné části obce. Přes neustálé 
připomínání této problematiky se situace v tomto ohledu 
nikterak nelepší – pokud tedy uvidíte nedodržování 
uvedených pravidel u svých spoluobčanů, můžete vše řešit 
nahlášením události na přestupkovou komisi obce. Kromě 
toho si každý z nás má možnost udělat obrázek o míře 
zodpovědnosti, ohleduplnosti, případně určité míry arogance 
každého takového majitele zvířete. 
 
 

Usnesení č. 3/2014 
ze zasedání zastupitelstva obce Starovičky, 

konaného dne 11. 12. 2014 
v 18.00 hod. v zasedací místnosti OÚ Starovičky 

 
1. ZO schvaluje ověřovatele zápisu, program jednání, zápis a 
usnesení z minulého zasedání. 
2. ZO schvaluje v souladu s § 85 zákona č. 128/2000 Sb., o 
obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů 
Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu Jihomoravského 
kraje na realizaci projektu „Starovičky - rekonstrukce stoky 
BA“, ZO schvaluje přijetí investiční dotace ve výši 375 000 Kč 
na výše uvedenou akci a pověřuje starostu podpisem této 
smlouvy. 
3. ZO schvaluje Plánovaný seznam akcí Obce Starovičky pro 
roky 2015 – 2018. 
4. ZO schvaluje nové znění  Dohody o členství v jednotce 
sboru dobrovolných hasičů Starovičky platné od 1.1.2015. 
5. ZO schvaluje výši stočného pro rok 2015 bez DPH          
43,01 Kč, včetně 15% DPH 49,46 Kč. 
6. ZO schvaluje pana Vladimíra Drbolu jako určeného 
zastupitele pro pořizování územně plánovací dokumentace 
obce Starovičky pro volební období 2014 – 2018. 
7. ZO schvaluje Plán financování obnovy vodovodu a 
kanalizace obce Starovičky na období 2015 – 2024 s tím, že 
si Zastupitelstvo obce Starovičky vyhrazuje rozhodovat o 
obsahu plánu v závislosti na aktuální ekonomické situaci obce 
i situaci vodohospodářského majetku. 
8.  ZO schvaluje Obecně závaznou vyhlášku obce Starovičky 
č. 1/2014, kterou se mění obecně závazná vyhláška obce 
Starovičky č. 3/2012 a 2/2013 o místním poplatku za provoz 
systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 
odstraňování komunálních odpadů. 
9.  ZO schvaluje Rozpočet obce Starovičky pro rok 2015 s tím, 
že příjmy obce činí 11 522 500 Kč, výdaje obce činí                    
11 360 500 Kč, financování - 162 000 Kč. ZO schvaluje 
závazné ukazatele rozpočtu – výdaje na paragrafy.  ZO 
schvaluje Rozpočet sociálního fondu obce pro rok 2015. 
10. ZO schvaluje Rozpočtový výhled obce Starovičky na roky 
2014 – 2021. 
11. ZO schvaluje Rozpočtové opatření č. 7/2014. 
12. a) ZO schvaluje uzavření Smlouvy o zřízení věcného 
břemene č.: HO-014330030809/001 s firmou E.ON 
Distribuce, a.s., IČO: 280 85 400 za jednorázovou náhradu ve 

výši 1 500 Kč bez DPH a pověřuje starostu podpisem této 
smlouvy.  
       b) ZO schvaluje převod již poskytnutých finančních 
prostředků z prostředků na mzdy do finančních prostředků 
určených na provoz školy ve výši 43 696 Kč, dále ZO 
schvaluje navýšení příspěvku na provoz školy o 54 000 Kč. 
            ZO schvaluje Vyřazovací protokol ZŠ a MŠ Starovičky 
ze dne 1.12.2014.  
            ZO schvaluje převzetí vyřazeného majetku školy 
vedeného v operativní evidenci školy  pod inventárním číslem 
716 – 729 k dalšímu využití v obci. 
       c)  ZO schvaluje v souladu s § 85 zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů Kupní 
smlouvu č. UZSVM/BBV/11118/2014-BBVM (K 32/13 Maj), na 
základě které Obec Starovičky nabývá do svého vlastnictví 
pozemek p.č. 383 v k.ú. Starovičky za úplatu ve výši                
165 000,- Kč a pověřuje starostu podpisem této smlouvy. 
      d) ZO schvaluje poskytnutí dotace ve výši 10 000 Kč pro 
DH Palavanka, ZO schvaluje Smlouvu o poskytnutí dotace z 
rozpočtu Obce Starovičky a pověřuje starostu obce podpisem 
této smlouvy. 
      e) ZO nesouhlasí s poskytnutím finančního příspěvku na 
výchovnou akci „Péťa potřebuje pomoc“. 
      f) ZO schvaluje Odpisový plán obce Starovičky s platností 
od 1.1.2015. 
      g) ZO schvaluje prominutí poplatku za odvádění 
odpadních vod za rok 2014 a následující roky až do odvolání 
ve výši 1750 m3 firmě Thermal Trend, spol. s.r.o. z důvodu 
ztráty vody, která není odváděna do kanalizace obce, ale je  
způsobena technologickým procesem výroby. 
      h) Zastupitelstvo bere na vědomí následující: 
          - informace o možnosti vybudování parkovacího stání 
před firmou Hands, s.r.o., 
          - informace o financování akce „Starovičky – zateplení 
budovy kulturního   domu“ v rámci programu „de minimis“, 
          -  starosta pozval zastupitele na Vánoční koncert,  
          -  informaci o době konání obecního ohňostroje. 
 
Odpadové hospodářství 

 
Svoz odpadu                                svoz bioodpadu 

Březen 

středa   4. 3. 2015                              čtvrtek  5. 3. 2015 
středa 18. 3. 2015            
              

Duben 

středa   1. 4. 2015                             čtvrtek    2. 4. 2015 

středa 15. 4. 2015                             čtvrtek  16 .4. 2015 

úterý   28. 4. 2015                              středa  29. 4. 2015 

 
 

Z naší školičky 
 
Zápis dětí do MŠ    

     Zápis dětí do mateřské školy pro školní rok 2015/2016 
proběhne 18. 3. 2015. Přihlášky si mohou rodiče vyzvednout 
daný den dopoledne od 8.00 - 9.30 hod. a odpoledne                
od 14.30 - 15.30 hod. 
 
Doklady k zápisu dítěte: 

- rodný list 
- vyplněná žádost o přijetí dítěte do mateřské školy 
- vyplněná přihláška dítěte do mateřské školy 
- potvrzení praktického dětského lékaře o způsobilosti a 
očkování 
- občanský průkaz zákonného zástupce. 
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Pořadí 
    Č. 

Kritéria pro přijetí do MŠ 
Bodové 
hodnoty  

  

1.   
Přihlášení dítěte k celodennímu pobytu     5 

    2. 
Přednostně dítě s trvalým bydlištěm ve 
Starovičkách 

    2 

    3. 
Dítě, které dosáhne k 31.8.2015 věku 4 
roky 

    4 

    4. 
Dítě, které  dosáhne k 31.8.2015 věku 3 
roky 

    3 

    5. 
Dítě, jehož starší sourozenec již 
navštěvuje MŠ 

    1 

    6. 
Dítě, jehož rodiče podávají přihlášku do 
MŠ opakovaně 

    1 

 

Zprávičky ze třídy předškoláků 

    Jak rychle uplynul vánoční čas!  Můžeme vzpomínat, jak 
jsme zpříjemnili předvánoční shon besídkou nejen pro rodiče. 
Byla trochu netradiční. Děti zahrály opravdové divadlo.            
Do pohádky „Jak pejsek s kočičkou vařili dort“ se aktivně 
zapojily všechny děti. Věřím, že vystoupení svých ratolestí 
kladně ohodnotili všichni přítomní. 

 
 
 Nostalgii Vánoc jsme ukončili tříkrálovým průvodem po 
Starovičkách. 

 
     A co dál… Zápis do první třídy. To bylo téma rozhovorů, 
debat a těšení celý měsíc leden. Z důvodu tzv. plošného 
onemocnění dětí jsme lednový termín přeložily na první 
únorový týden. Děti si vyrobily tužky z výkresu, (každá tužka, 

to originál), které připevnily na tabuli ve třídě. Každý den před 
zápisem „stříhaly metr“.  
     HURÁ – ÚTERÝ 3. února 
…co se stalo? Tabule ve třídě zela prázdnotou. Den s velkým 
D nastal. 10 dětí s napětím očekávalo, co je odpoledne čeká.  
V 15:30 hod. usedají do lavic v první třídě. Jakmile se zklidnila 
tlukoucí srdíčka, opadlo napětí a tréma, tak se všechny děti 
zapojily do programu, který pro ně připravila paní učitelka 
Meredová se žáky ZŠ. 
Závěr?  Ten nás ještě nečeká, máme mnoho plánů před 
sebou.                                                                     Irena Filipi 

 
 
Vánoční besídka zelené třídy 

     Ve čtvrtek 11. 12. 2014 předškolní děti z MŠ zahrály 
rodičům a příbuzným pohádku "Jak  pejsek s kočičkou vařili 
dort". Do děje pohádky se začlenily všechny děti a svým 
výkonem určitě potěšily všechny přítomné a zpříjemnily jim 
předvánoční shon. 
 
Vánoční besídka červené třídy 

     Předvánoční atmosféru zpestřily svým rodičům a známým 
děti z červené třídy svým vystoupením. I přes velkou 
nemocnost dětí se nám program podařilo připravit a potěšit 
své nejbližší. Příjemné bylo i společné posezení nad 
cukrovím, kdy maminky zapomněly na pečení a uklízení. 
 
Vypouštění balónků 

     V prosinci jsme se jako škola zapojili do akce "Vypouštění 
balónků s přáním Ježíškovi". Šlo o překonání počtu 
vypuštěných balónků, na kterých byly přivázány přáníčka dětí. 
Jen nafouknutí 100 balónků nám zabralo přes hodinu. Některé 
nám praskly, některé uletěly dřív, než měly, což se 
nezapočítávalo do celkového počtu. Nám se podařilo vypustit 
88 balónků. 
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Tři králové 

     Jako každý rok, tak i letos jsme neporušili tradici a vydali 
jsme se na cestu Tří králů. Navštívili jsme obecní úřad, místní 
obchody a místní kostel. Děti si měly možnost prohlédnout 
prostory kostela i s betlémem a mohly vhodit korunku 
černouškovi.                                                                         (PN)  
 
Zápis do 1. třídy 

     V měsíci únoru proběhl na naší škole zápis do1.třídy. Děti 
a rodiče přivítala paní ředitelka a poté se šašek se svojí 
družinou vydal na prozkoumání nastávajících prvňáčků. 
Všechny děti věděly, jak se jmenují jejich rodiče, kde pracují 
a kde bydlí. Šašek také zjistil, zda děti umí pravou - levou 
orientaci a jaký mají postřeh. Potom jsme se vydali do 
pohádky. U zámku jsme navlékali korále pro princeznu, 
zavazovali střevíce princezně, princi. Procvičili jsme tak 
jemnou motoriku, barvy a počty. U hastrmana jsme lovili 
rybičky a zkoušeli tak svoji zdatnost a obratnost. Perníková 
chaloupka na nás poslala zlou čarodějnici, která chtěla po 
dětech posbírat barevné květinky s čísly. Raději jsme jí řekli 
básničku a zazpívali, aby se ještě více nenazlobila. Po návratu 
do třídy jsme obdrželi klíč od školy, spousty dárků a 
upomínkových předmětů. Král školy děti pasoval na školáky a 
připnul jim stužku, kterou musí děti nosit, aby bylo poznat, že 
jsou již předškoláci. Pamětní list jim bude také připomínat 
tento slavnostní okamžik. Už se na Vás všechny moc těšíme.                  
Xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx   (Mer) 
 
Divadlo ve škole 

     Hned začátkem února nás navštívilo divadlo jednoho 
herce. Na to, aby herec rozesmál celou školu stačily tři loutky 
a kartáček na zuby. Děti se velmi bavily a již se těší na další 
představení.                                                                     (Mer) 
 
Zpívání v hustopečské nemocnici 

     Každoročně zpříjemňujeme lidem pobyt na 
ošetřovatelských lůžkách v hustopečské nemocnici. Kromě 
tradičních vánočních koled a básní zazněly také populární 
anglické písně, tzv. The Christmas Gospel v podání "jeptišek". 
Známými moderními hity jako je např. "Happy day" jsme se 
rozloučili a vydali se na vánoční prohlídku městem.       (Mer) 
 

 
 
Kytarový koncert 

    Tento týden k nám zavítal učitel z LŠU, aby nás seznámil 
s hrou na kytaru. Před samotným začátkem jsme si připomněli 
pravidla chování na koncertu. Poté jsme si vyslechli skladby, 
z různých koutů světa, poznávali filmové melodie a hudební 
nástroje. Nejvíce toho uměli předškoláci, kteří se neustále 
hlásili o slovo. Dětem se hra na kytaru líbila a dost možná, že 
některé inspirovala k dalšímu prozkoumání tohoto nástroje.  
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx(Mer) 
 

Projekt „Tělo“ 

     Od listopadu jsme probírali vše o těle. Zabralo nám to 
hodně času, protože toho je hodně. V prvouce a přírodovědě 
jsme tělo důkladně prozkoumali na modelu kostry a na torzu. 
Naučili jsme se všechny soustavy, ale nejvíce se nám líbila ta 
rozmnožovací, kterou jsem nejlépe uměl já. Vyráběli jsme 
také pohyblivou loutku. Ta nám sloužila k pohybu a otáčení 
končetin. Ve slohu jsme popisovali všechny orgány a zkoušeli 
se do nich vcítit. Také jsme dělali spousty pokusů. Nejvíce se 
mi líbil ten, kdy paní učitelka rozbila dýni, aby nám ukázala, 
jak dopadne naše hlava, když budeme jezdit bez přilby. Ve 
škole jsme také jezdili na kole a viděli, jak budou vypadat naše 
plíce, když budeme kouřit. Projekt jsme dokončili teprve teď. 
Ještě jsme si povídali o hygieně, správným stravování a 
denním režimu. Během celého projektu jsme si vyráběli „knihu 
života“, kde jsme si vše zapsali, např. kolik vážíme, měříme, 
vložili jsme si tam naše otisky končetin a fotky od narození. 
Paní učitelka Meredová říkala, že až se budeme ženit a vdávat 
můžeme to ukázat ženichovi nebo nevěstě. 
                      Honza Bajko, 5.tř.  (v původním znění pisatele) 
 
Z prací dětíxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx 

     Ve výuce jsme propojili hodiny přírodovědy, slohu a ICT.      
V přírodovědě jsme se učili o orgánech lidského těla,                    
v hodinách slohu jsme se vžili do myšlení orgánů, které 
potřebujeme k životu a v ICT jsme všemu dali formu, učili jsme 
se zarovnávat text, použili jsme různé typy a velikosti písma a 
učili jsme se vkládat obrázek. Vyzkoušeli jsme si všechny 
možnosti - vložit do textu, za text, před text, zmenšit jsme ho 
nebo naopak zvětšit, jak bylo potřeba. Posuďte, jak to 
dopadlo. xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx(Wal) 
 

Jak se asi cítí plíce 

     Ahoj, jmenuji se plíce. Jsem v těle starého člověka. Jsem 
jeden z nejdůležitějších orgánů v těle. Okysličuju totiž krev. 
Můj pán zrovna odpočívá. Vždy se pomalu nadechne a 
pomalu vydechne. Je to pohoda, když to tak dělá. Jeho 
kamarád zemřel, protože kouřil. Jsem rád, že můj pán 
nekouří.                                      Jindřiška Hovězáková, 4. roč. 

 

Jak se asi cítí srdce 

     Ahoj!  Já jsem srdce. Říkají mi 
pumpa, protože pumpuju a rozháním 
krev do celého těla. Mám dvě komory 
a dvě síně. Nikdy jsem nepochopilo, 
proč mě lidé takto pojmenovali, copak 
jsme nějaká kuchyň? Ale budiž, už 
jsem si zvyklo. Jednou si šel můj 
člověk, kterému sloužím, zacvičit. 
Cvičil a cvičil, až byl úplně zadýchaný 
a já muselo pumpovat, jak o život. 
Oddechlo jsem si, když toho člověk 
nechal a šel domů, hezky si lehl a já si mohlo konečně 
odpočinout. Je pravda, že pohyb mi prospívá, ale někdy všeho 
moc škodí. Člověk by si mě měl chránit, protože beze mě 
nemůže žít a já nesmím během jeho života nikdy přestat 
s pumpováním, protože kdybych přestalo, znamenalo by to, 
že můj člověk nebude žít. 
                                                                  Jakub Havlík, 5.roč. 
Jak se asi cítí oko 

     Ahoj já jsem oko. Důležité protože by beze mně neviděli. 
Vidím vše co je neviditelné. Vypadám jako míček. Neuvidím, 
až můj pán bude starý. Cítím se dobře, protože můj pán je 
ještě mladý. Když budu vidět rozmazaně, dostanu brýle. Jsem 
rádo, protože nemám brýle. Až dostanu brýle tak budu citlivý. 
Když mi spadnou brýle tak se rozbijí a já neuvidím a maminka 
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mi bude muset koupit nové. Doufám, že se mi to nestane, 
protože nebudu koukat jenom do počítače. Můj pan má teprve 
12 let a zatím nemá brýle, což je dobře.  
                                                              Pepík Konečný, 5.roč. 

 

Jak se asi cítí ledvina  

Ahoj já jsem ledvina 
Lenka. Včera jsem si 
hrála a nachladila jsem 
se. Pořád  jenom kýchám 
tak ležím v posteli a piji 
bylinkový čaj.  Ale moji 
holku kvůli tomu hrozně bolí 
záda. Jenže si za to 
může tak trochu sama, 
protože se pořádně 
neoblékala, na záda ji foukal 
studený vítr a teď to má. 
Musím se co nejdřív uzdravit a děvče mi slíbilo, že už mě nikdy 
nenechá nachladit.                            Karolína Kramná,  5.roč. 
 

     V hodinách českého jazyka jsme tvořili příběhy, ve 

kterých se vyskytovala pouze vyjmenovaná slova                

po hlásce, kterou jsme si vybrali. Vymýšlení nás bavilo a 

slova si líp pamatujeme.                                              (Wal) 

 

 
 
Česká školní inspekce 

     Ve dnech  14. – 16.1.2015 k nám na školu zavítala ČŠI. 
Její sledování se zaměřovalo na hodnocení podmínek, 
průběhu a výsledků vzdělávání poskytovaného základní a 
mateřskou školou na průběh a kvalitu vzdělávání. 
Samozřejmě, že chybičky se našly, ale ty se týkaly spíš 
formálního zpracování dokumentů, což jsou chyby, které 
nenesou žádná rizika a dají se napravit a odstranit.                      
S potěšením konstatujeme, že sledované oblasti byly 
hodnoceny, že jsou na požadované úrovni, dokonce oblast 
průběh vzdělávání byl hodnocen v některých případech na 
úrovni dobré praxe, což v překladu znamená vynikající. 
Inspektoři velice ocenili materiální vybavení a zázemí školy, 
ať už to byl nábytek, hračky, učební výukové materiály, 
modely, názory nebo ICT vybavení. Zaznamenali v této oblasti 
velký posun k lepšímu.  Má na tom samozřejmě velikou 
zásluhu i  zřizovatel v čele s panem starostou a zastupiteli. 
Chtěla bych jim touto cestou za nás za všechny poděkovat. 
       Samozřejmě jsme všichni rádi, že máme kontrolu za 
sebou a ze závěrů inspekce vyvodíme závěry pro naši další 
práci a budeme „makat“ na tom, aby se naše práce nadále 
zkvalitňovala. Pro případné zájemce je zpráva k nahlédnutí      
v ředitelně ZŠ.                                                                  (Wal) 
 
 

Zápis do 1. ročníku 

     O konání a průběhu zápisu dětí pro příští školní rok jste si 

už přečetli v předcházejících článcích. Já bych chtěla jen pár 

statistických údajů. K zápisu přišlo 10 dětí a všechny byly 

přijaty. Počty žáků nám tímto opět mírně narostou, a pokud 

tomu tak bude, hlavní předměty v prvním ročníku po dlouhé 

době budou učeny samostatně. Vyvstala i potřeba delšího 

provozu ŠD, což samozřejmě bereme na vědomí a vyjdeme 

rodičům vstříc.                                                                (Wal) 

 



  

STAROVIČSKÝ ZPRAVODAJ Č. 50                                                                         7 

 

Přehled aktivit v naší obci 

 
     Co všechno se u nás dá ve volném čase dělat? Inspirujte 
se nabídkou a zapojte se. 
 
Pro děti: 
Fotbal  - pro děti, zájemci se začnou připravovat na sezónu 
již od konce února, tělocvična 
kontakt: Ladislav Seďa, tel: 724 170 446         
Hasiči    - každý čtvrtek 17:00-18:00 hod., hasičská zbrojnice, 
kontakt: František Skála, tel: 606 575 291 
 
Pro všechny: 
Knihovna – každé po a čt 16:00 – 18:00 hod., přízemí místní 
školy 
Ping-pong  - denně po domluvě, prostory kulturního domu, 

kontakt: Marek Kapusta, tel: 736 472 248  
 
Pro mladistvé a dospělé: 
Břišní tance – každé úterý od 18:00 hod., sraz před školou, 

tělocvična 
Posilovna – denně po domluvě, prostory kulturního domu, 
kontakt: Michal Spěvák, tel: 777 267 478 
  
Dobrovolná sdružení a spolky: 
Divadelní spolek Kadet, kontakt: paní Haluzová,                     
tel: 774 814 160 
Myslivecké sdružení, kontakt: Martin Tomek, tel:606 649 043 
Sdružení dobrovolných hasičů, kontakt: pan Novák,            
tel: 603 709 269 
Vinařský spolek, kontakt: Pavlína Prátová, tel: 605 488 147  
Hokejový klub Starovičky, kontakt: Milan Holásek,                

tel: 773 343 509 
Rybáři, kontakt: Milan Holásek, tel: 773 343 509 
 
                                                         Kateřina Pleskačová, DiS 
 
Ohlédnutí za kulturou roku 2014 

 
     Pro zajímavost Vám předkládáme přehled kulturních akcí, 
které v loňském roce pořádaly místní organizace a sdružení:  
 
• v lednu proběhla tradiční Tříkrálová sbírka a jednodenní 
lyžařský zájezd do Olešnice na Moravě, 
• v únoru proběhl Obecní krojový ples, Dětský a Sportovní 
maškarní ples a dále jsme zavítali do Duboviec na Masopustní 
zábavu, 
• v  březnu proběhla soutěž ve stolním tenise v obci Dubovce 
a veřejné Bruslení na zimním stadionu v Břeclavi, 
• v dubnu jsme přivítali nové občánky, zabavili se při Reji 
čarodějnic a čarodějů a na Dámském klubu, 
• v květnu proběhlo Setkání rodáků, DS Kadet představil 
novou hru - Když kapela začne hrát, jeli na exkurzi pivovaru   
v Poličce a zúčastnili se Festivalu zpěváckých skupin                   
v Dubovcích. Mladí hasiči se zase zúčastnili několika soutěží, 
• v červnu děti řádily na Dni dětí, myslivci soutěžili ve střelbě, 
pokoštovali jsme nejlepší vína z Mikroregionu, cyklisti jeli 
stezku Krajem André a setkali se na festivalu Dechovky pod 
Pálavou, 
• v červenci hostila „Podkova“ Okresní střelby družstev ve 
střelbě na loveckém kole a proběhlo pietní setkání ke             
100. výročí zahájení války a uctění jejích obětí, 
• v srpnu se uskutečnilo Rozloučení s prázdninami, 
• v září jsme byli na Dožínkové slavnosti v Dubovcích a 
proběhla konference „Spojeni osudem“, 
• říjen se nesl ve znamení tradičních hodů a poté Drakiády, 
přivítali jsme také nové občánky, 
• v listopadu proběhla Lampionáda, jeli jsme bruslit do Břeclavi 
a rozsvítili Vánoční strom,,xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx                                                                             
• a v prosinci vystoupili tzv. „Ptačí koledníci“, uskutečnila se 

Poslední leč, Vánoční koncert DH Palavanky, turnaj ve 
stolním tenise a šachový turnaj. 
 
     Věřím, že jste si v tomto pestrém přehledu akcí našli každý 
tu svou. Děkujeme všem organizacím, sdružením a 
dobrovolníkům, kteří se na nich podílejí a Vám děkujeme za 
Vaši přízeň a těšíme se na setkání při akcích příštích. 
                                                za kulturní komisi Tomáš Dolák 
 
Lyžování v Novém Městě na Moravě  

 
     Po 3 letech jsme se vrátili na „místo činu“, Nové Město 
jsme navštívili již podruhé. Poprvé jsme sem zavítali 
18.2.2012 (po biatlonu) a letos nám to vyšlo na 24.1.2015 
(před biatlonem). Tenkrát nás jelo 44, to je prozatím rekord a 
letos „jen“ 28, řádila totiž nemoc, která nás připravila o více 
než 10 účastníků. Plánovaný odjezd v 8:00 hod. jsme dodrželi 
a po cestě jsme nabrali ještě pár aktivních lyžařů 
v Hustopečích. 
     Se sněhem to tentokrát nebyla žádná sláva, ale 
z webkamery jsme věděli, že se na „Harusáku“ něco bělá a 
sedačková lanovka je v provozu. V roce 2012 bylo všude 
okolo sněhu po kolena a letos to v lesích vypadalo jako na 
jaře, po přírodním sněhu ani památky. I přesto se všichni 
dostatečně vyřádili, lyžaři i snowboardisté si užívali svahu a 
někteří odvážnější i vcelku vysokých skokánků, bočních 
svahů zase malí bobisté a dokonce i turisté si přišli na své. 
V blízkém okolí je totiž řada zajímavých objektů, např. areál 
Vysočiny Areny, který poskytuje zázemí mimo jiné závodu 
světového poháru v biatlonu, v bezprostřední blízkosti areálu 
se nachází hotel Ski, sportovní klub má dokonce i dva 
skokanské můstky a i když jsou malé, je opravdu zážitek si je 
prohlédnout zblízka a na vlastní oči. Úžasná je i procházka, 
pro nás tak vzácným lesem a ten vzduch… Takový výlet si 
dokáže užít i nelyžař. 
     Po takových zážitcích jsme v 16:00 hod., příjemně 
unavení, odjížděli k domovu. Pár čilých jedinců si cestu zpátky 
zpříjemnilo tekutými zásobami z domova a zbývajících asi      
80% posádky celou cestu prospalo. Další, zároveň poslední a 
velice zábavnou zastávkou bylo posezení v místním hostinci, 
jak už to tak vždycky bývá… 
          Snad se výlet všem líbil a my všem zúčastněným 
děkujeme, že víkendové lenošení odsunuli na druhou kolej a 
strávili s námi příjemný a aktivní sobotní den. Už se těšíme na 
příští rok! 
 
PS: V Novém Městě na Moravě jsme si sněhuláka postavit 
nemohli, zato jsme si tuto radost užili druhý den u nás ve 
Starovičkách! Probudili jsme se totiž do bílé neděle! 
 
                                                                Pavlína Prátová, DiS 

 
Upozornění – Rekonstrukce komunikace II/425 Starovičky 
– průtah 

 
     Investorem projektu je SÚS JMK a zhotovitelem                     
M – Silnice. Akce zahrnuje rekonstrukci povrchu komunikace, 
opravu kostkové krajnice v místě poškození a výměnu 
nefunkčních dešťových vpustí. Dále budou provedeny 
zpomalovací retardéry, ostrůvek přechodu pro chodce u 
kostela, oprava opěrných zdí a nasvětlení přechodů. Stavební 
práce začnou 2.3.2015, pravděpodobně v termínu 
16.3.2015 bude zahájeno frézování vozovky již při plné 
uzavírce komunikace. Objízdná trasa pro osobní vozidla 

bude vedena kolem hřbitova, sportovního areálu a kulturního 
domu (a opačně). Objízdná trasa pro kamiony bude od 
kruhového objezdu na H. Bojanovice přes Velké Pavlovice 
dále na Břeclav. Akce by měla být ukončena ve 2. polovině 
měsíce června. Bližší informace na úřední desce OÚ.                 
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx(VD) 
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Den Země  

 

     V letošním roce jsme se rozhodli 
připomenout si Den Země organizovanou 
vycházkou do okolí Staroviček. Záměrem je 
vyčistit trasu procházky od věcí, které do 
přírody nepatří. Protože nám příroda celý rok 
poskytuje zázemí pro relaxaci  a odpočinek, 
chodíme se kochat zelení a krásou jarních 

květů nebo pozorovat zvířata, měli bychom se postarat, aby 
nám krásné výhledy a zážitky nekazil odpad. Cestou si 
budeme povídat o rostlinách a živočišstvu, které v okolí 
můžeme spatřit. Také si řekneme něco o odpadcích, jak 
dlouho trvá, než se v přírodě rozloží a kam který odpad patří. 
Na závěr procházky budou všichni šikovní sběrači oceněni. 
Zveme všechny, kterým záleží na čisté přírodě v okolí naší 
vesnice. Dovolujeme si oslovit také organizace obce, mládež 
a rodiče s dětmi o podpoření této akce. xxxxxPavlína Prátová 
 
Knihovna – statistika 

 

     Vážení čtenáři, 
 
     přinášíme vám několik údajů ze statistiky za uplynulý rok 
2014 z naší knihovny ve Starovičkách.  
     V průběhu minulého roku navštívilo naší knihovnu celkem 
736 návštěvníků. Celkový počet čtenářů se vyšplhal až na 
počet 71. Z tohoto počtu je 32 čtenářů do 15ti let. K mírnému 

navýšení čtenářů do 15ti let došlo po exkurzi žáků základní 
školy, kde o evidenci žáci projevili velký zájem. Počáteční 
nadšení však nevydrželo všem. Nicméně každý nový čtenář 
je vítaný a to i z řad dospělých. V průběhu měsíce března 
budou nakoupeny knižní novinky a to jak pro malé čtenáře tak 
i pro velké. Seznam nově zakoupených publikací bude 
uveřejněn v dubnovém čísle Starovičského zpravodaje.  
     Na doplnění statistiky uvádíme ještě podrobnější 
informace o vypůjčených knihách. 
 

Čtenáři Druh vypůjčených 
knih 

Počet 

dospělí naučná literatura 42 

dospělí beletrie  889 

mládež naučná literatura 2 

mládež beletrie 291 

celkem vypůjčených knih 1241 

                                                                                                                                                                                                                                                                                        
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxMarie Bendová, (RH) 

Patnáctá Tříkrálová sbírka 

 

     Před zahájením letošní Tříkrálové sbírky jsem četla                
v KATOLICKÉM TÝDENÍKU výzvu českobudějovických králů, 
že shánějí vedoucí skupinek. Potřebovali by tak patnáct 
ochotných dospěláků. Při tom mě trochu sobecky hřálo               
u srdce, že tohle není náš problém. My se za naši malou obec  
můžeme pochlubit sedmi skupinkami a mohli bychom klidně 
postavit nějakou další. Tak ochotné máme děti – krále a 
dospělé – vedoucí skupinek (většinou mladé maminky těchto 
králů). Když přijdu v půli Adventu do školy, setkám se                   
s ochotou jak paní ředitelky Dany Walterové, tak paní učitelky 
v družině Ivy Bajkové. A děti? Ty už zrovna dělají skupinky a 
na koledování se moc těší. Je to úžasné! Že bychom jim v těch 
Českých Budějovicích pomohli? No ale ruku na srdce - jeďte 
tak daleko! Samozřejmě koledování ve velkých městech je 
velmi obtížné, s námi nesrovnatelné, procházet obrovské 
bytové domy a dlouhé ulice. A tak jsme rádi za naše malé 
Starovičky. Také čteme, že v naší brněnské diecézi se 
zapojilo třináct tisíc koledníků, kterým děkuje biskup Vojtěch 
Cikrle. Vzkazuje upřímné poděkování všem organizátorům 
sbírky a samozřejmě vám všem, kteří finančně přispíváte. My 
jsme se zase s panem biskupem letos sešli 2. ledna                      
v katedrále na Petrově. Na zpáteční cestě k autobusu již            
v podvečer, jsme se prošli nádherně osvětleným středem 
Brna a navštívili u Minoritů krásný betlém, který je dlouhý       
20 m. V neděli 4. ledna většina králů v kostýmech přišla                   
na dětskou mši sv. do našeho kostela, kde nám požehnal pan 
děkan Pavel Kafka. Děti zakoledovaly u jesliček a po obědě 
ve 14 hod jsme se všichni sešli v přísálí KD. Předem nám ještě 
pan starosta zapečetil pokladničky, ke kterým jsme nabrali 
cukříky a vyrazili do ulic. Během dvou hodin se koledníčci s 
vedoucími pomalu trousili zpět do přísálí s plnými kasičkami a 
igelitkami s koledou. Samozřejmě ne všichni měli radostí 
rozzářené oči z velkého obdarování. Každá štace není stejně 
štědrá. Mnohé domy jsou zavřené a nestojí o jejich zpívání a 
přání všeho nejlepšího do nového roku. To dětem radost 
nepřidá, i když jim na začátku říkám, že s tím se musí počítat 
a nesmí z toho být smutné. (Musím na to pamatovat a příště 
trochu přeorganizovat). Děti si rozdělily koledu, posvačily 
tentokrát PIZZU a čaj, za což děkujeme obecnímu úřadu a 
rozešly se domů. Nás čekalo velké počítání. Kasičky se 
nejprve nezdály tak bohaté, ale po sečtení jsme tuto jubilejní 
patnáctou sbírku prohlásili opět za REKORDNÍ!              
Za vaše veškeré dary jak jménem Charity, tak farnosti i dětí a 
nás všech předávám veliký dík a upřímné „Pán Bůh zaplať“. 
 
CHARITA – 20 133,-Kč 
FARNÍ – 15 289,-Kč 
CELKEM – 35 422,-Kč 
Celkem jste přispěli o 3 136,-Kč více než roce 2014. 
      
 
     Na Tři Krále 6. ledna jsme se 
někteří poprvé rozjeli do Břeclavi, 
kam nás každoročně naše Charita 
zve, podívat se a zúčastnit 
Tříkrálového průvodu s velbloudy. 
Letos na velbloudu seděl starosta 
Břeclavi oblečený za krále. Pak 
následoval program a na závěr 
ohňová šou. Byl to pro nás velký 
zážitek a všem bych tuto akci 
příště také doporučila. 
 
 
 
    Moc mě potěšil zájem paní učitelek naší mateřské školy.       
V tento den dopoledne sestavili průvod v čele se třemi králi     
v kostýmech a procházeli vesnicí na obecní úřad – zastavit se 
a zakoledovat u jesliček v našem kostele. Děkuji vám paní 
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učitelky! Za sebe i za děti. Myslím, že mají zase o zážitek víc. 
Já určitě. 
 
A ještě poděkování: 
 
     Vážené kolegyně, vážení kolegové, 
     dovoluji si vám z celého srdce poděkovat za vynaložené 
úsilí a nasazení pro Tříkrálovou sbírku v letošním roce. Mám 
velikou radost z celého jejího průběhu a výsledků. Velmi si 
vážím přístupu pracovníků, koordinátorů. Děkuji všem 
koledníkům, sbírkovým asistentům, vedoucím skupinek a 
všem dárcům. Je třeba zdůraznit, že TS plní tři úkoly: předání 
požehnání domácnostem, osvětu a výchovu veřejnosti k 
sociálnímu cítění a výtěžek, který čím je vyšší, tím více může 
Charita pomáhat. Ještě jednou děkuji! 
S pozdravem Oldřich Hajčman, ředitel diecézní Charity Brno 
 
     Je sečteno! Štědrost dárců letošní Tříkrálové sbírky 
přeskočila 89 milionů korun. Neumíme asi dostatečně 
poděkovat všem za projev důvěry a cítíme to jako velký 
závazek! Výnos sbírky je důkazem, že lidé kolem nás mají 
otevřená srdce pro potřeby strádajícím. To je dobrá zpráva a 
jsme vděčni každému, kdo přispěl.  
                                              Lukáš Curylo, ředitel Charity ČR 
 
     Letošní celorepublikový výnos je o 7 milionů vyšší než         
v minulém roce. V naší Oblastní Charitě Břeclav se vybralo      
o 173 152,- Kč více než v roce 2014. Výsledek 2 350 871,-Kč. 
     
      Za ochotu a obětavost děkujeme těmto koledníkům: 

Jakub Havlík, Vojta Havlík, Víťa Krůza, Adámek Horčička, 
Lukášek Zeman, Natálka Augustinová, Barunka Kapustová, 
Ella Hofferová, Tomáš Holásek, Linda Veselá, Natálka 
Krčková, Ríša Zach, Jakub Tihlář, Martínek Panic, Kryštof 
Pleskač, Matyášek Pleskač, Erik Hofman, Patrik Očenášek, 
Filip Foret. 
 
Vedoucím skupinek: 

Lenka Krůzová, Pavlína a Robert Zemanovi, Hana Kapustová, 
Petra Pleskačová, Lenka Vetrová, Kateřina Pleskačová, Jana 
Foretová. 
 
Občerstvení připravila: 

Jaroslava Hovězáková, Anna Haluzová. 
 
     Děkujeme Obecnímu úřadu za vstřícnost a občerstvení. 
     
     Všem přejeme v roce 2015 pevné zdraví a štěstí  a těšíme 
se s Vámi za rok na shledanou.                      Anna Haluzová 
 
 
 

Vánoční dárek  

 

     Také děti, které chodí do kostela na dětské mše, byly na 
vánoce obdarovány. V krabičce pod stromečkem se skrývaly 
poukázky do zábavného dětského centrax Bongo v Brně.       
Na cestu byly vypraveny 2 autobusy, zaplnili je děti a rodiče    
z Hustopečí a Staroviček.  Všechny děti se moc těšily.  
     Součástí výletu byla také návštěva Petrova.  Prošli jsme se 
starým Brnem až k biskupství, kde jsme navštívili 
novogotickou katedrálu. Od pana děkana jsme se o ní 
dozvěděli spoustu zajímavostí.  Zdolali jsme snad stovky 
schodů do 84m vysoké věže, abychom se pokochali 
nádhernými výhledy.  
Ve věži jsme navštívili i 
Klenotnici, kde jsme si 
prohlédli ornáty, 
monstrance, kalichy a 
další církevní 
předměty. Následovalo 
zábavné Bongo.   
     Vše klaplo, jak mělo 
a výlet jsme si 
nádherně užili.  
     Tímto bych chtěla 
poděkovat panu 
děkanovi za krásné 
odpoledne plné zábavy, 
krásy i poučení. 
     
 
 Kateřina Pleskačová 
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      A jak se v Brně líbilo dětem?  
 
Kryštof Pleskač  (4. ročník)    

      Vše začalo v Hustopečích, kde jsme čekali na autobus. 
Jak jsme dojeli do Brna, šli jsme na Petrov, pan děkan řekl, že 
půjdeme do věže a do krypty. 
      Petrov je Svatopetrská katedrála s nádhernou výzdobou 
zasvěcená sv. Petrovi a sv. Pavlovi a je na desetikoruně, je 
zde mnoho výzdob ze zlata a sochy svatých. Na mši svaté 
slouží pan biskup.  
      Šli jsme na věž, u pokladny jsme se rozdělili do skupin, 
jedna šla do věže, druhá šla do klenotnice. Cestou do věže 
zde bylo mnoho schodů, byli jsme pod zvonem, zvon párkrát 
zazvonil.  Byl tam nádherný výhled na Brno. 
      V klenotnici bylo mnoho nádherných zlatem vyšívaných 
věcí i Biskupská hůl a čepice, bylo zde mnoho vzácných 
historických nálezů staré knihy i sochy. 
     Jak jsme vyšli z Petrova, šli jsme k autobusům a jeli jsme 
do Bonga. V Bongu bylo mnoho nádherných atrakcí i džungle, 
trampolíny, jamping, horolezecká stěna.  Moc se mi to líbilo.      
  
Jakub Havlík  (5.ročník)                                  
xxxxxVšichni, co chodí na dětskou  mši, dostali vánoční dárek, 
výlet do Bonga. Mamka s bráchou mě vzali sebou. “Hurá.“ 
Termín  15. leden  výlet,  Brno Bongo a Petrov byl tady.  
Osádka ze Staroviček: Já, Vojta, Adam, Vítek, Šimon, Kryštof, 
Matyáš, Tomáš, Linda, Viki a maminky. 
      V Hustopečích nás čekaly dva autobusy a pan děkan.  
První jsme jeli na Petrov.  Prohlíželi jsme si tam celou 
katedrálu, výstavu Monstrancí, betlém, pak jsme se šli podívat 
na věže Petrova.          
Viděli jsme na celé Brno!                                                                                                                                     
 Až jsme scházeli dolů, tak nám nad hlavou začaly zvonit 
zvony!  Polekali jsme se. 
Asi za hodinu jsme jeli do Bonga.  Pro ty co nevědí, je to 
zábavný park pro děti, skluzavky, trampolíny…  Všichni jsme 
byli tak natěšení!  
Až jsme si vzali skříňku, převlékli se, tak jsme šli řádit, asi 
každý byl na všech atrakcích. Dokonce se sklouzl  i pan děkan 
a maminky!  
V místním bufetu jsme si koupili občerstvení a jídlo. Kolem     
19 hod. jsme odjížděli…  
Cestou domů jsme dokonce skoro usnuli. Moc se nám tento 
výlet líbil!  Děkujeme.  
 
A jak probíhá dětská mše? 
 
Linda Veselá (4. ročník) 

Každou první neděli v měsíci v kostele sv. Kateřiny probíhají 
dětské mše.  
Pan děkan si pro nás připraví povídání o ptáčkovi, kterého 
nakonec připevní na stromeček v kostele. Už víme vše o 
holubech, kukačkách, volavkách...  
Kryštof dělá ministranta a my holky čteme přímluvy a slovo 
Boží. Někdy hrajeme na flétny. Každé dítě má na nástěnce 
svůj kostelíček, do kterého si po mši nalepí okýnko. Chodíme 
tam rádi.                   

Viktorie Lesnerová (4. ročník)   

Dětská mše 
     Každou první neděli v měsíci je dětská mše. Odehrává se 
v kostele sv. Kateřiny. Ze začátku je stejná jako ostatní mše 
svaté, ale v polovině mše si pan děkan povídá hlavně s dětmi, 
při dětské mši si povídáme o ptáčcích.  
     Například luňák, o kterém jsme si povídali jako první v září. 
Ten si chytne kořist, například myš a uvidí jiného luňáka, že 
má krysu a protože ta je větší než myš, tak druhého luňáka 
honí, dokud nedostane jeho krysu. Potom nám pan děkan 
poví, v čem se luňákům podobáme. 
 

Televizní vysílání ve Starovičkách 

 
     Vážení spoluobčané, naposledy jsem psal o televizním 
vysílání v naší obci, myslím, před půl rokem. Ono se od té 
doby toho totiž mnoho nezměnilo. Ale něco přece jen – a          
o tom je můj příspěvek. 
 
1. Kanál č. 51 (714 MHz) 

     Doporučuji ručně jej přeladit, protože získáte zajímavé TV 
stanice. Nově to budou Mňam TV a jak již název napovídá, 
půjde o „vařící“, tedy, „kulinářskou“ (to zní lépe) televizi. Ta by 
v době vydání zpravodaje měla být spuštěna, v době uzávěrky 
jsem ji zatím nenaladil. Dále – již pár měsíců zde vysílá 
hudební televize Óčko svůj třetí program, Óčko EXPRES. 
Takže, hudební nadšenci, laďte, vysílají se zajímavé klipy. 
Také pozor na hlasitost, tahle stanice (nevím, proč) má o cca 
1,5-krát vyšší hlasitost proti ostatním televizím. Fanoušci 
sportu tady naleznou hned dva kanály, a to český Sport 5 a 
slovenský Slovak Sport TV.2. Pátým kanálem tohoto 
multiplexu (RS8) je křesťansky zaměřená Noe TV. Takže až 
se vám přejedí ty různé Ulice, Televizní noviny, Ordinace, 
jakož i americké akční filmy z dob, kdy mobilní telefon patřil 
do oblasti sci-fi a počítače měly standardní rozměry dědovy 
kotelny, vezměte si ovladač a nalaďte si výše uvedený kanál, 
který byste měli chytat snad všichni, a to i beze změny v 
anténní sestavě. 
 
2. Kanál č. 46 (674 MHz) 

     Nepřelaďujte. Jediná změna, která zde 
nastala, je spuštění třetího programu televize 
Šlágr: TV Písnička. Ta je zaměřena na děti a 
vysílá společně s Country No.1 na stejné 
pozici. TV Písnička od 7 do 19hod., Country 
No.1 pak od 19 do 7hod. 
 
3. Slovak Sport 

      Jak už to mají bratři Slováci ve zvyku, mají v tom svém 
vysílání neskutečný binec. Ano, ani u nás digitalizace 
neproběhla perfektně, jako např. v Rakousku či Německu. Ale 
člověk se tu může na leccos spolehnout, jakási páteř, prostě 
ty nejdůležitější prvky tady fungují a nikdo nezamlčuje ty 
nejdůležitější věci. Ušetřím vás popisem, kterak Slovak Sport 
vysílal (kde, kdy, jak, co, proč, do kdy, kolik kanálů atd., atp.), 
protože by to bylo nadlouho. Dnes zachytíme pouze Slovak 
Sport TV.2, a to na kanále 51 z Pálavy. 
 
4. Konec některých rakouských programů 

     V rámci přechodu rakouských programů na jiný vysílací 
standard měly některé rakouské stanice ukončit vysílání            
v režimu MPEG-2, a to ke dni 31.12.2014. Mělo se jednat 
např. o ATV ad. V jiném režimu už měly být kódované, takže 
bychom je nezachytili. K tomu ale zatím nedošlo, takže zatím 
můžeme rakouské stanice sledovat i nadále. 
 
5. Co dál? 

     Nevím. V současném TV vysílání se může stát všechno – 
a třeba taky nic. Když bude něco aktuální, budu vás                      
v dubnovém zpravodaji informovat.  
                                                Zdraví Robert Zeman, Dipl. um. 
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Dvě mouchy jednou ranou 

 
    Dříve než se odmlčím se svými příspěvky do zpravodaje, 
zmíním se ještě o dvou záležitostech, které jsem již delší dobu 
odkládal. První nelichotivá pro mne, a to odpovědí pro 
anonyma, který mne poctil svojí kritikou, názory a dotazy. 
Druhá připomenutí závažné a cenné publikace pro Obec 
Starovičky. Vezmu to po pořádku, tedy k té první záležitosti.   
Nemíním s anonymem polemizovat na stránkách zpravodaje, 
k tomu zpravodaj není určen. Abych ho uklidnil aspoň 
částečně, na jeden dotaz mu přece jen odpovím, který zní: 
„Kolik mi platí, že se tak rozháním na stránkách zpravodaje?“ 
Odpovím, že příspěvky tedy články do zpravodaje jsou bez 
honoráře, tedy za ně se neplatí. Tuto záležitost jsem nechtěl 
původně zveřejňovat, avšak dostal se mi do rukou článek s 
obdobným názorem mého anonyma uveřejněný v 
Břeclavském deníku Nový život ze dne 21. srpna 2014 v 
článku pod názvem „Je to závist nebo prostě jen blbost?“ 
autora Kamila Škrobáka z Břeclavi. Cituji z článku pisatele, 
kdy byl napaden v hospodě (což je takový parlament na vsi, 
kde se řeší sporné záležitosti mezi hosty, přátele nevyjímaje) 
štamgastem slovy: „Hele, ty dost píšeš do toho Nového života, 
to ti člověče musí dát pěkné prachy, že jo?“. Po odpovědi 
tazatele, že za to nic nemá, že příspěvky se nehonorují, 
odpověď štamgasta zněla, kdy nad ním mávl rukou: „S tebou 
se nedá rozumně mluvit, kecáš vole.“ A odešel k jinému stolu. 
Tolik z článku Kamila Škrobáka z Břeclavi. Co k tomu dodat, 
zkrátka, pisateli nevěřil, ale takových bude víc, včetně 
anonyma, který mne poctil svojí kritikou. Pro mne odměnou za 
příspěvky do zpravodaje je příznivý ohlas čtenářů a čtenářek, 
který mi vyjadřují při setkání jak ústně tak i písemně. 
Připomenul jsem si na adresu anonyma pohlednici, která 
vyšla dříve v tisku jako korespondenční lístek, kde byla 
vyobrazena hlava babice, která měla sešroubovaná ústa 
dvěma šrouby, aby mlčela, pod ní tento text: „Takové dva 
šrouby stačí zbaviti nás jedovatých řečí“. V knize aforismů na 
toto téma je uveden tento názor: “Ten kdo se nepohoršuje nad 
neoprávněnou kritikou a pomluvou druhých nad oblaka se 
povznáší“ a proto názory a kritiku anonyma házím za hlavu.      
V dřívějším Starovičském zpravodaji vyslovil svůj hlas názor 
na adresu anonyma Zdeněk Trněný větou: „Napadený 
anonym, kdy se nemůže bránit a již leží na zemi, ještě do něho 
kope“. Tolik k první části mého článku tím se dostávám               
k druhé části svého příspěvku do zpravodaje, a to připomenutí 
publikace Zdeňka Trněného pod názvem:  Starovičky – 
historie a současnost.   
     Po vydání této publikace v tisku v roce 2005, kdy jsem zjistil 
tuto skutečnost a seznámil jsem se s jejím obsahem, který 
mne velmi zaujal, zajistil jsem ještě další dva výtisky svým 
dvěma dcerám, které si publikaci velmi považují, i když žijí 
nyní v Brně, Starovičky jsou jejich druhý domov, na chalupě 
tráví se svými dětmi celé prázdniny a víkendy s přáteli a 
kamarády a rodinou ze Staroviček mají vřelý vztah. Do 
Starovičského zpravodaje přispívám nezištně a rád, z těchto 
důvodů. Moji vnučku Kristýnku Vávrovou místní chasa 
Staroviček přijala mezi sebe velmi přátelsky tím, že ji umožnili 
zúčastnit se místních hodů na významném postu v letech 
1995 – 1999. Za stárku hodů 3x, 2x za sklepnici. Na toto konto 
si pořídila od místní občanky krásný starovičský kroj, přiložená 
fotografie z hodů je toho důkazem. Druhý případ z hodů. Můj 
vnuk Jiří Lysák již od mala se těšíval na hody a vždy se 
vyptával, kdy budou. Má z té doby videokazetu, kdy 
odpoledne na hody při sóle malých čmeláků je i on účastník 
tohoto krásného zvyku ve Starovičkách, který se traduje pro 
malé účastníky hodů od nepaměti. Dnes již dvacetiletý 
vysokoškolák studuje na prestižní škole v Praze, si z domu 
přibalil k učebním textům školy publikaci Zdeňka Trněného 
Starovičky -  historie a současnost. Na studentských kolejích 
v Praze ve volných chvílích po večerech, kdy je mu smutno 
(jak se přiznal) zavzpomíná pomocí této publikace na šťastné 

chvíle strávené v rodné vísce svých prarodičů. Na závěr 
připomenu své poznatky a literárních přátel z novinářské 
branže z Brna, kteří projevili zájem se s publikací seznámit. 
Tady jsou jejich slova: “Je až obdivuhodné na jaké 
profesionální úrovni je tato publikace napsaná tímto mladým 
autorem“. Doplňuji své přátele svými poznatky a názorem na 
tuto publikaci, která je trvalou hodnotou pro Obec Starovičky, 
kolik píle, nadšení, času, roky života, než nashromáždil autor 
všechny podklady k napsání této publikace, zasluhuje velké 
uznání. Je to takové „věno“ budoucím generacím v obci a 
všem rodákům roztroušeným po světě, kde si budou pomocí 
této publikace připomínat své šťastné roky mládí, které strávili 
ve své rodné vísce, tak jako již činí dnes můj vnuk za 
studijního pobytu v Praze. Autoru publikace Zdeňku 
Trněnému přeji v jeho literární činnosti hodně úspěchů, aby se 
mu podařilo napsat odborná a úspěšná díla jako je jeho 
publikace Starovičky – historie a současnost.  
                                                                                                                                                                  
                                                                      Bohumil Šmerda 
 
foto – fotografie z hodů ve Starovičkách z roku 1999 
stárky: Hanka Klecandrová, Mirka Tomková, Kristýna Vávrová 
stárci: Tomáš a Radek Habrovcovi, Staňa Bíza 
sklepníci: Štěpán Janoušek, Jiří Šnajd 

 

Zavzpomínání na humoristu Františka Mazůrka        
ze Staroviček – část II. 

 
     V první části ve zpravodaji jsem slíbil, že se k jeho 
humorným zážitkům vrátím, až k tomu bude správná chvíle. 
Ta právě nastala až teď koncem roku 2014. Jeho fotografie 
byla uveřejněna ve zpravodaji v článku Anny Haluzové, kdy 
jako sedmnáctiletý nastoupil vojenskou službu. První 
humornou vzpomínku uvedu na událost, která se stala ve 
vesnici Perná nedaleko Pálavy. Zde pracoval jako dělník, 
pracovník melioračního podniku v padesátých letech 
minulého století. Meliorační práce probíhaly přímo u samé 
vesnice Perná. Dělníci byli ubytovaní přes týden v 
maringotkách, ve kterých také přespávali. Večer je náš 
humorista bavil svými příběhy někdy až dlouho přes půlnoc, 
při popíjení vínečka z místních sklepů. Často nálada dělníků 
se někdy změnila v pěvecký chorál, který se nesl vesnicí 
dlouho do noci. Když už byla noc a „na třetí šlo“, dělníci se 
ukládali ke spánku, náš humorista se rozhodl, že spát již 
nepůjde. Vzal rýč a zmizel v rýze výkopu pro meliorace. Za 
chvíli se nesl zpěv jeho silného barytonu nad vesnicí, kdy byl 
podzim, uhodily první mrazíky, mlha se válela po zemi a byla 
temná noc, tu se nesla z výkopu píseň Karla Hašlera slovy: 
„Jaro je tady, slyšet je všady, muziky hrají po celém kraji“. Tu 
se stalo toto: na okraji vesnice zaslechl zpěv našeho 
humoristy pes a rozštěkal se tak mocně, jako by mu hořelo za 
patama. Ostatní psi ve vesnici se nenechali zahanbit a přidali 
se mocným štěkotem k tomu prvnímu. Rozespalí obyvatelé 
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vesnice nejprve otevírali okna, aby zjistili co se děje, jestli 
někde nehoří. Zvědavější se oblékli a šli se podívat                      
k maringotkám, co je příčinou toho rozruchu. Zjistili, že za 
zpěvu našeho humoristy z výkopu kdy chlapa nebylo vidět, lítá 
hlína rychlostí jak když se vyrytý krtek rychle zahrabává. 
Spolupracovníci vysvětlovali domácím, že do zámrazu musí 
práce dokončit a zmíněný pracovník ve výkopu má „manko“, 
které se snaží vyrovnat v noci. Tak pozdvižení jak v biblickém 
Efesu se vysvětlilo a skončilo s dobrým koncem. Jen psi se 
prý ještě půl hodiny navzájem uklidňovali štěkotem a 
obviňovali, kdo první začal. Jako druhou perličku uvedu 
humornou píseň, kterou zazpíval u mého strýce, který bydlel 
vedle nás v chaloupkách František Mazůrek, kdy přišel ke 
strýci za mé přítomnosti v dobré náladě, zavelel slovy:                  
„Strýcu, dones Tokaj, něco vám zazpívám“. Tady je tá 
humorná píseň, kterou zanotoval:  
 

„Můj duch mě přírodou nes, tam kde ten přesný les, 
a jak tem lesem kráčím, na stromě hnízdo spatřím, 

než bys napočítal pět, byl jsem na stromě hned, 
v hnízdě dvě holátka jsou, štěbetají si tu svou, 

a jak tak dolů hledím, dva milence spatřím, 
kteří nic netušili, pod strom se posadili, 

on praví: má milá chci si tě vzít, ona praví: to už mělo dávno 
být, 

jenom nutno rozvážit, kdo bude děti živit, 
on praví: nedělej žádné chmůry, přijde nám pomoc z hůry, 

ten dobrý pán nad námi, uživí děti s námi, 
já na to: prach sakra, sakramentí, já živit vaše děti? 

já na vás dolů slezu, hned vás tam rozeženu, 
milenců pojal se děs, ve křoví zmizeli kdes, 

do mě ať udeří hrom, víckrát nelezu na strom“. 
 
     Dovětek: Tento humorista při sklenici dobrého vína 
dokázal rozveselit každou společnost. Když byl někdy na 
odchodu v hostinci nebo společenské akci a hosté se 
dožadovali, aby vyprávěl dále, chtěli se bavit, ukončil svoji řeč 
těmito památnými slovy: „Uzříš-li mě, zaplač“. Tím chtěl 
vyvolat lítost nad tím, že tato společnost, ve které se nachází, 
ho již neuvidí. A to se mu později také splnilo. Nechci tímto 
dovětkem přejít do nostalgie, ale chci, aby tento příspěvek do 
zpravodaje byl humorný až do konce, proto na závěr uvedu 
ještě jednu píseň, kterou jsem získal od našeho emigranta až 
z Ameriky, kdy ji přivezl na magnetonové pásce právník, který 
byl ve Spojených státech na stáži několik měsíců. Píseň radí 
humornou formou mladým mužům, kdy se mají oženit, ve 
kterém měsíci. Tady jsou její slova: 
 

„V lednu svatby se nedělají, je to v roce tuze na kraji, 
únor, březen to je nemilé, v dubnu zas se dělaj apríle, 

a když přijde měsíc lásky máj, ženský roupy a vdávání maj, 
proto není s líbánkami nic, v červnu je zas na velkej hic, 

v červenci se známost nedělá, v srpnu už to táhne od těla, 
v září říjen byl bys nebohý, manželům by rostly parohy, 
podzimek je tuze mlhavý, jen si nebrat lásku do hlavy, 

a když přijde měsíc listopad, se svatbou bys dobře nedopad, 
v prosinci nebuď na svatbu hrrr, v svobodě si užij silvestr, 

když ses neoženil tento rok, nech to raděj na přes rok. 
Refrén: na ženení máme času dost, dnes je hodně věci pro 

radost, 
člověk holku snadno dostane, ale zbavit se jí né a né“. 

 
     Vážení čtenáři zpravodaje neberte rady písně doslovně, je 
to jen humorné pojetí někoho. Pravda je jiná, než je řečeno 
posledními slovy refrénu. Ten se mi nelíbí, takové hodnocení 
si naše drahé polovičky nezaslouží. Spíše tyto slova 
poděkování a lásku vám za všechno a do nového roku 2015 
hodně síly k překonání obtíží v této nelehké době přeji všem. 
 
                                                                      Bohumil Šmerda 
 

Zprávy z činnosti SDH Starovičky 

 
Členská schůze SDH 

     V sobotu 17.01.2015 se konala výroční členská schůze 
SDH. Na schůzi byla vyhodnocena činnost sboru v uplynulém 
roce a předneseny návrhy na činnost v roce 2015.  
     Při této příležitosti byla oficiálně udělena pochvala dvěma 
členům sboru, za aktivní a příkladnou činnost v jednotce 
požární ochrany a sboru dobrovolných hasičů starostou obce 
a starostou SDH Starovičky. Touto pochvalou byli oceněni 
David Hanáček a Adam Janoušek. Dále bylo uděleno čestné 
uznání za aktivní a příkladnou činnost pro JPO a SDH 
Starovičky Dominiku Hermanovi, který je členem SDH a JPO 
Starovice. 
 
Nábor do kroužku mladých hasičů 

     V sobotu 24. ledna 2015 v klubovně hasičské zbrojnice 
proběhl nábor do kroužku mladých hasičů. K náboru se nikdo 
z nových adeptů nedostavil, což připisujeme chřipkové 
epidemii. Proto dveře kroužku zůstávají stále otevřené. Přijďte 
se za námi podívat vždy ve čtvrtek v 17 hodin na hasičku. Už 
nyní se na vás těší vedoucí a bezva parta kamarádů. 
     Kontakty na vedoucí: František Skála tel.: 606575291, 
Martina Cichrová tel.: 737241840, na mailu 
sdhstarovicky@seznam.cz a najdete nás i na Facebooku 
www.facebook.com/sdhstarovicky.  
 
Úspěch na soutěži 

     Sedmého února se dva odvážlivci vydali poměřit svoje síly 
se soupeři na soutěž v uzlování do Starovic. Petra Hanáčková 
v kategorii dorostu se přes kvalitní konkurenci umístila na 
krásném čtvrtém místě z deseti, za což jí patří obdiv. 
     Největším překvapením se ale stal Kryštof Pleskač, který 
za sebou s přehledem nechal 12 konkurentů a získal tak třetí 
místo. 

 
 

Seriál o bylinkách a zdraví – 5.díl 

 
„Kdo nemá česnek a cibuli pod postelí, bývá často nemocný.“ 
     Česnek kuchyňský (Allium sativum) pochází ze střední 
Asie odkud se brzy dostal i do Číny, Egypta a dalších 
starobylých civilizací. Ve službách člověka je už minimálně 
6000 let a je používán zároveň jako zelenina, koření i léčivka. 
Pro své účinky byl ve starověku považován za posvátnou 
rostlinu. Jeho příděly dostávali egyptští otroci stavějící 
pyramidy a stejně tak řečtí a římští vojáci na válečných 
výpravách.  Když prý egyptští otroci, kteří stavěli pyramidy, 
nedostali svůj příděl česneku, vzbouřili se. Látky obsažené v 
kvalitním česneku působí natolik, že s nimi můžete omládnout 
o 10 let. Tvrdili to aspoň tibetští mnichové.   
     Využíval se i v období první a druhé světové války. Sloužil 
jako dezinfekce a uvádí se, že zachránil množství zraněných 
lidí před gangrénou. Česnek obsahuje vitaminy A, B a C, 
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vápník, selen, jód, hormonální látky pro obě pohlaví, síru - 
alliin, který nepáchne. Teprve po porušení pletiva se štěpí na 
baktericidní allicin a páchnoucí látky. Posiluje organizmus, 
podporuje jeho obranyschopnost, látkovou výměnu, hojení 
ran a sexuální výkonnost, snižuje hladinu cholesterolu, stresu, 
krevního tlaku a ozdravuje střevní mikroflóru. Česnek si 
dovede poradit i s obávanou kandidou, která je podhoubím 
rakovin a jiných vážných onemocnění.  

 
    V lidovém léčitelství se užívá jako antibiotikum a 
antiseptikum, účinkuje při nachlazení, chřipce a bolestech v 
krku. Působí proti nadýmání a kornatění tepen, antimykoticky. 
Prospívá srdci, dále při onemocnění cukrovkou, střevních a 
žaludečních potížích. Čistí cévy a v neposlední řadě ničí 
parazity žijící ve střevech.   
     Česnek má být skladován v suchu při 60% vlhkosti a 
dlouhodobě se může skladovat při teplotě -3 °C.  
Při zpracování česneku pomocí kovových pomůcek dochází 
ke znehodnocení hlavních účinných látek. Zvýšená 
konzumace česneku se nedoporučuje ženám těhotným, 
kojícím a malým dětem. 
Proti kašli  - 1/4 l stroužků česneku, 1 l mléka, med.  

     Česnek oloupejte, v mléce uvařte do měkka a podle chuti 
oslaďte medem. Vzniklý sirup užívejte každou hodinu v 
množství jedné čajové lžičky. 
Proti vysokému tlaku a žaludečním potížím - 20 stroužků 
česneku, šťáva 3 citronů, 1 l převařené vody, med.  
     Stroužky česneku oloupejte a pomelte. Přidejte k nim 
citronovou šťávu a vše zalijte převařenou vychladlou vodou. 
Vzniklou směs nechte přes noc vylouhovat, druhý den ji 
přeceďte a dochuťte medem. Užívejte každé ráno a každý 
večer jednu polévkovou lžíci. 
Proti vysokému tlaku a k pročištění trávicího traktu - 5 

stroužků česneku, 2 středně velké cibule, 1,5 šálku vody, 4 
lžíce medu. 
     Oloupejte česnek i cibuli. Tu potom rozkrájejte na menší 
kousky a dohromady s česnekem vařte v uvedeném množství 
vody po dobu čtvrt hodiny. Vývar přeceďte a přidejte do něj 
med. Užívejte každé ráno a každý večer jednu polévkovou 
lžíci. 
Proti cholesterolu a ke zlepšení krevního oběhu - 3 citrony, 

3 paličky česneku, 1,5 l vody. 
     Do dostatečně velkého porcelánového hrníčku vymačkejte 
citrony, přidejte k nim rozdrcený oloupaný česnek a vše zalijte 
půl litrem vody. Přikryjte (ubrouskem, látkou, talířkem) a 
nechte stát čtyřiadvacet hodin. Přeceďte, přilijte litr vody a 
přelijte do uzavíratelné lahve, která se vám vejde do lednice. 
Každé ráno užívejte jednu štamprli. 
Elixír mládí a zdraví z Tibetu - 350 g česneku, 200 g čistého 

lihu (96procentního).  
     Tento elixír pročišťuje organizmus od tukových vápenatých 
usazenin a zlepšuje látkovou výměnu. To má za následek 
vyčištění a zpružnění cév krevního oběhu, tím pádem i 
zabránění vzniku vysokého krevního tlaku, infarktu, sklerózy 
a tvoření otoků. Při jeho použití mizí bolest hlavy a hučení v 

ní, zlepšuje se zrak. Česnek oloupejte a pečlivě rozetřete a 
umístěte do skleněné či hliněné nádoby. V ní ho zalijte lihem. 
Nádobu dobře uzavřete a uložte na temné chladné místo. Zde 
ji nechte deset dnů. Po jejich uplynutí nálev přeceďte přes 
plátýnko, vyždímejte a nechte uležet další tři dny. Elixír se 
užívá po kapkách, které se přidají do hrníčku mléka (jeho 
množství nesmí být větší jak 50 gramů), dle následujícího 
předpisu: první den je ke snídani 1 kapka, k obědu 2 a večeři 
3. Druhý den jsou ke snídani 4 kapky, k obědu 5 a k večeři 6. 
Stejným způsobem postupujte až do pátého dne, který končí 
15 kapkami během večeře. Šestý den je k snídani 15 kapek, 
k obědu 14, k večeři 13. Takto dávky snižujte až do desátého 
dne, kdy k večeři zbývá 1 kapka. Jedenáctého dne je k snídani 
15 kapek, k obědu a večeři 25. Dvanáctý den a všechny další, 
dokud elixír celý nevyužíváte, 25 kapek třikrát denně. 
Proti bolesti zubů - Pokud vás bolí zuby, oloupejte několik 

stroužků česneku, na mírném ohni je propečte a rozmačkejte 
na kaši. Tu ještě horkou přiložte na tvář. 
Proti akné - Oloupejte stroužek česneku a vymačkejte z něj 

šťávu (snadněji vám to půjde, když stroužek naříznete). Tu 
naneste na postižené místo a nechte působit dvacet minut. 
Poté ji opláchněte. 
Proti bradavicím, oparům a plísním - Oloupané stroužky 

česneku rozmačkejte, přiložte na ránu, zavažte a nechte 
působit po dobu několika hodin. 
     Působení česneku je ovlivňováno jeho kvalitou. Stroužky, 
které jsou vysušené, shnilé nebo "jen" bez typické silné vůně 
či chuti, se pro uvedené recepty nehodí. Bohužel se v nabídce 
obchodů objevují čím dál častěji. Jedná se většinou o česnek 
z dovozu, konkrétně z Číny (k mání je u nás i česnek ze 
Španělska a Nizozemí, ale jedná se pouze o přeprodej 
zeleniny vypěstované v Číně), jejíž levné nabídce nemohou 
naši pěstitelé konkurovat. Jeho nepříliš dobrá kondice je 
způsobena silným chemickým ošetřením proti klíčení. Než se 
totiž česnek dostane z daleké Číny až k nám, uběhne až rok 
od jeho sklizně. Co se jeho účinnosti týče, je asi pětkrát nižší 
ve srovnání s česnekem českým. Pokud chce člověk česnek 
zdravý a kvalitní, nabízí se dvě možnosti: vypěstovat jej sám, 
nebo si najít zdejšího pěstitele.                                        (HM) 
 

Seriál pro chovatele 

 

Vážení chovatelé, 

   v první řadě mi dovolte, abych Vás na 
počátku roku 2015 co nejsrdečněji přivítal a 
popřál Vám do něj hodně štěstí a pevné 
zdraví. Zároveň Vás samozřejmě také vítám 
v naší chovatelské rubrice.  
   V dnešní části Vám sdělím několik 

základních informací o Koronavirovém onemocnění psů 
(Coronavirosis canum). Můžete se také setkat s názvem 
Koronavirový průjem psů (Canine coronaviral infection, 
Canine coronaviral enteritis). 
   Patří mezi méně závažné akutní, vysoce nakažlivé 
průjmové onemocnění mladých psů virového původu. 
   Etiologie – psí koronavirus (CCV) byl izolován v roce 1971 
v Německu. Je řazen do čeledi Coronaviridae. 
     Patří do skupiny RNA virů, je poměrně málo odolný a 

většina běžných dezinfekčních prostředků jej zcela spolehlivě 
ničí. Virus ovšem přetrvává v zevním prostředí během 
chladného období roku, což může vést ke zvýšenému 
výskytu nemoci v zimních měsících. 
   Patogeneze – onemocnění se vyskytuje zejména u štěňat 

do 1 roku stáří, především v hromadných chovech (psince, 
útulky apod.). Nejvnímavější jsou štěňata ve věku 6 – 9 
týdnů. Choroba často propuká masově, kdy onemocní 
naprostá většina vnímavých zvířat. Zdrojem viru jsou výkaly 
infikovaného zvířete. K přenosu viru dochází orální cestou 
kontaminovaným krmivem, vodou, předměty apod. 
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Původce onemocnění se v organizmu rozšíří prakticky po 
celé délce tenkého střeva během prvních 4 dnů po infekci. 
Virus napadá buňky klků tenkého střeva, způsobuje jejich 
destrukci, případně až zkrácení klků s následným průjmem. 

Klinické příznaky (průjem) je možno pozorovat po uplynutí 
inkubační doby, jejíž délka se uvádí 1 – 4 dny.  
     Virus je během několikadenního trvání průjmu 
masivně vylučován trusem do vnějšího prostředí. 
   Virus indukuje v napadeném organizmu tvorbu slizničních 
protilátek typu IgA. Jejich vysoce protektivní schopnosti 
posléze zabrání dalšímu množení viru, což vede 
k regeneraci slizniční výstelky a obnovení fyziologické 
funkce střeva. Regenerace epitelu trvá přibližně 1 týden. 

Občasné vylučování viru však někdy může trvat i několik 
měsíců a role chronických vironosičů v šíření původce 

patrně hraje dosti významnou úlohu. 
   Hladiny mateřských protilátek typu IgA jsou poměrně nízké 
a ne vždy dokáží ochránit štěňata před infekcí. K jejich 
úplnému vymizení dochází zpravidla do 4. – 5. týdne věku, 
kdy také dochází k prvním klinickým případům onemocnění. 
   Koronavirus je v populaci psů značně rozšířen. Byl zjištěn u 
0,3 – 75 % psů trpících průjmy. Onemocnění je vysoce 
nakažlivé, mortalita je však na rozdíl od parvovirózy 
nízká. 

   To je, Vážení chovatelé, pro dnešní příspěvek vše a těším 
se s Vámi na shledanou v příštím dílu. 
                                                                MVDr. Jiří Svobodný  

 
Zima a myslivecké aktivity 

 
     Myslivci poslední lečí a posledním honem po Štěpánu 
prakticky ukončili svůj hospodářský rok a vykročí do toho 
dalšího roku na výroční schůzi, na níž si stanoví hlavní úkoly. 
Nebude to asi lehké rokování, protože výsledky našich honů 
v posledních letech jsou velice hubené. Nedaří se nám zlepšit 
stavy zvěře, která v naší honitbě byla hojná. Jedná se 
především o zajíce a o bažanta. Přestože o tuto zvěř 
všemožně pečujeme a především v zimě ji přilepšujeme 
krmením, se její stavy nezvyšují, spíše naopak. Hlavně se to 
týká zajíců. Kde jsou ty časy, kdy se na hlavním honu ulovilo 
přes 500 zajíců. Je však 
marné jakékoliv 
vzpomínání a hořekování. 
Taková je realita a nynější 
doba. Co bylo, bylo. 
    Už zřejmě nebude. 
Obdělávání půdy prodělalo 
od dob velkých výřadů 
kolosální změny. Místo 
kombajnů se záběrem 3 m 
se nám prohání po revíru 
kolosy s lištou širokou 8 m 
a rychlostí dvojnásobnou. 
Žádná zvěř nemá šanci 
uniknout. A to nemluvím o 
další zemědělské technice 
jako jsou secí stroje a kombinátory na přípravu půdy, které se 
nám prohání po revíru v době, kdy sedí bažantí slepice na 
hnízdech a první kroky zkouší malí zajíčci. Tomuto trendu v 
obdělávání půdy, kdy se veškerá výroba zintenzivňuje a 
rentabilizuje, se těžko ubráníme. Můžeme však ale aspoň 
malou měrou přispět každý z nás občanů Staroviček k tomu, 
aby i naše děti a vnuci na vlastní oči spatřili živého zajíce a 
bažanta ve volné přírodě v okolí obce. Stačí nechodit se svým 
psem bez vodítka do revíru hlavně v době, kdy je vyváděna 
mladá zvěř – zajíčci, bažantíci, srnečci. Přes veškeré minulé 
výzvy někteří majitelé psů jakoby nečetli, neslyšeli, nevěděli. 
     Dost však naříkání. Zajíců a bažantů ubývá, s tím se 
musíme smířit. Na druhou stranu nám v revíru přibývá zvěře 
černé a poměrně dost taky prosperuje zvěř srnčí. Lov srnčí 

zvěře se nám jakž takž daří. Horší je to s lovem černé zvěře 
neboli divokých prasat. Na některých honech se nám prasata 
ukázala, ale na výřadech bohužel neležela. Není to vůbec 
snadné takové běžící prase na 50 m jednotným nábojem z 
brokovnice trefit. Snadnější už je to na čekané, kdy myslivec 
střílí divočáka z posedu kulovnicí. Má šanci střílet na stojícího 
divočáka. Taková chvilka je ovšem vzácná. Myslivec si 
takovou situaci musí tzv. vysedět. Na posedu musí vydržet 
několikrát mnoho hodin, často i velké zimě. Když se mu to 
konečně podaří a divočáka skolí, musí ho dohledat a na místě 
vyvrhnout (pro naprosté laiky vykuchat).  
     A tady může nastat v této situaci a pro některé lovce 
problém. I stalo se! Divočák byl skolen i dohledán, avšak 
nastal ten problém, že lovci se vždy při vyvrhování navaluje a 
hrozí blití. Aby se tak nestalo, zavolal kamarádovi, ten 
nezištně přijel a jal se nešťastného divočáka pro šťastného 
lovce vyvrhovat. Avšak ouvej! Co se nestalo? Kamarád měl 
zřejmě příliš ostrý nůž a v zápalu onoho vyvrhování bodnul 
nejen do divočáka, ale i do vlastní nohy (v případě divočáka 
by to byl běh). Vyvrhování v té chvíli skončilo, protože začal 
zelenat (nikoliv divočák) a k navalování neměl, stejně jako 
lovec, moc daleko. Když se lovec dostal aspoň trochu k sobě, 
zavolal dalšímu kamarádovi, ať přijede a přiveze nějaké 
povzbuzovací prostředky. Přijel s marhulovicí. Ta postavila ty 
dva na nohy, prase naštěstí ne. To musel naložit, dobodaného 
obvázat, lovec nastoupil sám. Obětí však ještě nebyl konec. 
Další myslivec, který byl určen jako ten, který bude čtvrtit 
předmětného divočáka, jenž měl být snězen ve formě 
zvěřinových specialit, se při této náročné činnosti tak pořezal, 
že nebylo jasné, který kus tkáně je z divočáka a který ne. 
     Z tohoto případu je zřejmé, že není snadné nejen divočáka 
ulovit, ale i vyváznout zdráv z jeho zpracování.                (JP)                                                                                                     

 
Šachový turnaj 

 
    Tradiční Vánoční šachový turnaj se konal na  Štěpána dne 
26.12.2014. Letos se zúčastnilo sedm hráčů ve složení Vlastik 
Mazůrek, Laďa Kostrhoun, Pavel Lang, Vojta Buchta, Dušan 
Buchta a Pavel Lang mladší. Nejlépe si poradil Vojta Buchta, 
který turnaj vyhrál a tímto mu ještě jednou gratulujeme. Druhé 
místo obsadil Vlastik Mazůrek a třetí Pavel Lang. Děkujeme 
všem za účast a příští rok na Štěpána nás, doufám, přijde víc.  
Xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx      Pavel Lang 
 

Turnaj ve stolním tenise 

 

     
 
   Tak jako každoročně dne 27.12.2014 se uskutečnil v sále 
Kulturního domu ve Starovičkách turnaj ve stolním tenise. 
Letos se zúčastnilo turnaje 16 účastníků tohoto sportu. 
Pravidelně se jedou popasovat s umem našich hráčů 
kolegové z Horních Bojanovic, kam se zase vydáváme na 
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oplátku po Novém roce na odvetu. Systém Vánočního turnaje 
je každý s každým, takže se bylo opravdu na co dívat. Nejvíce 
umu a pevných nervů prokázal David Poláček mladší, který 
celý turnaj vyhrál. Na druhém místě se umístil David Sedláček 
a třetí místo si odvezl Jara Hanák do Horních Bojanovic. 
Děkujeme všem za skvělou atmosféru a těšíme se na další 
kulturně sportovní setkání.  
   Odvetný turnaj v Bojanovicích se našim hráčům vyvedl. Na 
prvním místě se umístil David Sedláček a na třetím Pavel 
Lang mladší. 
    Gratulujeme těmto „loupežníkům pohárů“ z přespolního 
turnaje a doufáme, že to nebude mít vliv na naši družbu.   
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxPavel Lang 
 

 
Atletika                                                                          

      
     Po dlouhé době bych se s Vámi 
opět rád podělil o mé výhry a 
úspěchy. Moje první výhra byla, 
když jsem se doslova popral s ne 
moc dobře vypadajícím zraněním. 
Jak už víte, ukončilo mi předčasně 
venkovní sezónu. Začal jsem 
postupně trénovat a připravovat se 
na halovou sezónu. Mé první 
závody po zranění byly 20.1.2015 a 
to 3. veřejné závody PAS (PSK 
Olymp Praha) v disciplíně běh 60m 
1.místo v čase 7,17. Dále pak 
27.1.2015 5. veřejné závody PAS 

(PSK Olymp Praha) dálka 1. místo 7,59 m. Dne 31.1.2015 
přebory Prahy (PSK Olymp Praha) dálka 1. místo 7,71m. Dne 
6.2.2015 Mezinárodní mítink (Linz) dálka 1. místo 7,93m. 
Tenhle výkon pro mě moc znamenal nejen zlepšení mého 
osobáku v hale, ale také splnění limitu na HME v Praze, které 
se koná od 5.-7.března 2015. Také jsem se stal nejlepším 
sportovcem (KRÁLEM) jak okresu Břeclav, ale též města 
Břeclavi. Dále pak HMČR 21.-22.2.2015 dálka 7,91m.        
xxxxxxxxxxxxVšem Vám chci poděkovat za přízeň a podporu. 
 
 

Cena vlevo:  
1. místo za nejlepšího 

sportovce města   
               Břeclav 
 
 

Cena vpravo: 
1. místo za nejlepšího  

sportovce  
               Břeclavska 
 
 
 
Rozhovor s Radkem čerpán z Pražského deníku:  
 
Kdy přišel čas na přestup do Prahy? 

V roce 2012 jsem se v dálce zlepšil skoro o půl metru a na 
mistrovství republiky dospělých ve Vyškově skočil                     
771 centimetrů. Díky tomu jsem jel na mistrovství světa 
juniorů do Barcelony a zároveň dostal tři nabídky od 
pražských klubů. Jenže jsem šampionát pokazil, skočil 711 
centimetrů a Dukla dala ode mě ruce pryč. Rozhodoval jsem 
se mezi USK a Olympem a také na radu trenéra Chlumeckého 
zvolil druhou variantu. 
Jak jste zvládal přechod z malého města do velkého? 

Na všechno jsem si zvykal postupně. Nejprve jsem jezdil do 
Prahy pouze na víkendy. Poté přišel zlomový bod, stěhování. 
Samozřejmě je rozdíl bydlet sám, prát si a vařit. Soustředil 

jsem se na atletiku, celá tréninková skupina mi pomohla a já 
všechno rychle překonal. 
Jak vás přivítal nový kouč Karas? 

Odjeli jsme na soustředění do Vysokých Tater, kde jsme si 
sedli, popovídali si a viděli, že si budeme rozumět. Zvolili poté 
tréninky, které mi naprosto vyhovují. 
Místo evropského šampionátu regenerace. V čem 
spočívala obnova skokanského stylu? 

Jak říká trenér, začali jsme těhotenskými cviky. Dělali jsme 
dechová cvičení místo posilovny. Jezdili jsme na kole místo 
běhání. Ve chvíli, kdy jsme se dostali dále směrem k rychlosti, 

oživovali jsme techniku, která 
někde uvnitř byla a dostávali ji 
pomaloučku na povrch. Přiznám 
se ovšem, že se doteď bojím jít 
všechno naplno. Pocit se ovšem 
stále zlepšuje. 
Na co myslíte před pokusem? 

Na to, co je třeba udělat, aby byl 
skok dobrý. Po prvním mně 

trenér například řekne, abych tolik nenatáhl poslední krok 
před odrazem. Soustředím se proto na splnění jeho pokynu. 
Do jaké míry se dá pokus ovlivnit při letu? 

Určitě se dá ovlivnit. Přiznám se ale, že po odrazu příliš 
nevnímám. Let je už pro mě automatický. 
K tomu potřebujete minimálně jeden dobrý pokus za 
hranici limitu. V jaké fázi skoku víte, že poletíte daleko? 

To je složitá otázka. Většinou na odraze poznám, jak mě 
prkno „koplo". Jestli hodně nebo málo. 
Jaké byly pocity, když jste si skočil nejen osobák ale i 
limit na HME? 

Byl jsem velmi šťastný, že se to konečně podařilo. Smůle už 
bylo dost loni ve venkovní sezóně. 
Jaký pocit byste chtěl mít při odrazu na pražském 
halovém mistrovství Evropy? 

Chtěl bych co nejlépe trefit desku. Hlavně, aby mě správně 
kopla. (směje se) 
Vnímáte vůbec publikum? 

Ne, že bych poznával přímo hlasy těch, kdo křičí. Podvědomě 
mě ale povzbuzování pomáhá. 
Co kdybych na vás vykřikl: „Srabe, stejně přešlápneš!“ 

To se mi ještě nestalo, na nějakých malých závodech to 
zkuste, ať si zvykám na negativní tlak. (směje se) 
A poslední otázka: „Jaké jsou Vaše nynější osobní 
rekordy jak v hale tak venku? 

Tak venku je to 7,94m. Třeba by to bylo více nebýt zranění, 
které mě vyřadilo ze hry pro další závody. A to halové nedávno 
skočené 7,93m, které mě posunulo na HME v Praze, na které 
stačilo skočit pouhých 7,80m.                              Radek Juška 
 

TJ Starovičky 

 
Rozlosování fotbalové soutěže jaro 2015 

 

III. třída sk. B muži 

15. kolo 29.03. 15.30hod. Starovičky – Ivaň 
16. kolo 05.04. 15.30hod. D. Dunaj. – Starovičky 
17. kolo 12.04. 16.00hod.  Starovičky -  Strachotín 
18. kolo 19.04. 16.00hod. V. Němčice – Starovičky 
19. kolo 26.04. 16.00hod. Starovičky – Boleradice 
20. kolo 03.05. 16.30hod. Brumovice – Starovičky 
21. kolo 10.05. 16.30hod. Starovičky – Šitbořice 
22. kolo 17.05. 16.30hod. Klobouky – Starovičky 
23. kolo 24.05. 16.30hod. Starovičky – Vranovice 
24. kolo 31.05. 16.30hod. V. Host. – Starovičky 
25. kolo 07.06. 16.30hod. Pouzdřany – Starovičky 
26. kolo 14.06. 16.30hod. Starovičky – Popice 

 



  

STAROVIČSKÝ ZPRAVODAJ Č. 50                                                                         16 

 

OP dorost 

14. kolo 05.04. 13.15hod. Rakvice – Starovičky 
15. kolo 12.04. 13.45hod. Starovičky – Lanžhot 
16. kolo 19.04. 13.45hod. Mor. N.V. – Starovičky 
17. kolo 26.04. 13.45hod. Starovičky – Hustopeče 
18. kolo 03.05. 14.15hod. Lednice – Starovičky 
19. kolo 10.05. 14.15hod. Starovičky – M.Žižkov 
20. kolo 17.05. 14.15hod. Klobouky/Krumvíř – 
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxStarovičky 
21. kolo 24.05. 14.15hod. Starovičky – Charv. N.V. 
22. kolo 31.05. 14.15hod. V. Bílovice – Starovičky 
12. kolo 07.06. 14.15hod. Pouzdřany – Starovičky 
13. kolo 14.06. 14.15hod. Starovičky –   
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxKobylí/Brum/Vrbice 

     

     

 Projekty ELEKTROWINu pomáhají vysbírat více 
spotřebičů 
 

 
     Největší český kolektivní systém pro sběr a recyklaci 
starého elektra, ELEKTROWIN, funguje už desátým rokem. 
Za tu dobu předal k recyklaci přes 13 milionů spotřebičů o 
celkové hmotnosti přes 230 000 tun, což představuje váhu 
176 245 automobilů Škoda Octavia, jejichž výroba by trvala 
zhruba 4,5 roku. 
Nepodařilo by se to bez aktivní spolupráce všech občanů ani 
bez nejrůznějších projektů, které informují o možnostech 
zpětného odběru, upozorňují na význam recyklace a 
podporují domácnosti, které se chtějí chovat ekologicky.  
Začátek u dětí a mládeže 
ELEKTROWIN začíná už u dětí a mládeže. Do nového 
ročníku vstoupil v září 2014 projekt Recyklohraní aneb 
Ukliďme si svět, který organizuje společně s kolektivními 
systémy Asekol, Ekolamp a Ecobat. Dnešní děti začnou 
jednou rozhodovat, jak se bude v českých domácnostech i ve 
firmách zacházet s odpadem a kolik se ho vyprodukuje. Tento 
projekt si klade za cíl umožnit jim, aby se v budoucnu 
rozhodovaly správně. 
Přímo na sběrných dvorech měst a obcí se děti učí třídit odpad 
v rámci projektu Zaskočte si pro radu, jak se zbavit odpadu. 
Mohou s sebou přinést i drobné vysloužilé spotřebiče, aby si 
vyzkoušely, kam je správně odložit.  
Zdarma a ještě s odměnou 
ELEKTROWIN dělá vše pro to, abychom měli odevzdání 
spotřebičů k recyklaci pokud možno pohodlné. Proto vytvořil 
hustou sběrnou síť z více než 13 000 míst zpětného odběru, 
kterou neustále zkvalitňuje.  
Kromě sběrných dvorů měst a obcí nebo kontejnerů v ulicích, 
u prodejců a na dalších místech, ji doplňují také možnosti 
odevzdávat spotřebiče při vytipovaných akcích. Obvykle to 
bývá navíc spojeno také s odměnou. 
Tradičně úspěšné jsou například akce pořádané společně s 
největšími zoologickými zahradami pod společným názvem S 
vysloužilci do ZOO. Návštěvníci zoologických zahrad v 
určeném termínu mohou za přinesený spotřebič získat slevu 
na vstupném. 
Premiéru měl v roce 2013 projekt s názvem Vlak do stanice 
Recyklace, realizovaný ve spolupráci se Zlínským krajem. 
Recyklační vlak jezdil na trase Otrokovice-Zlín-Vizovice ve 
čtyřech pravidelných spojích denně. Cestující, kteří tohoto 
vlaku využili, v něm mohli do sběrných košů odložit 
nepotřebný spotřebič, příležitost k tomu měli také přímo ve 
vybraných stanicích. Za odevzdané elektro navíc každý získal 
slosovatelný kupon s možností vyhrát nový spotřebič. V roce 
2014 projekt pokračoval v Kraji Vysočina a Libereckém, 
Středočeském i Karlovarském kraji. 
Jedinečnou možnost nabídnout své letité domácí pomocníky 
jako exponát do sbírek Národního technického muzea v Praze 
nebo Východočeského muzea v Hradci Králové dostali loni 

účastníci zářijových Železných týdnů. Z přinesených 
spotřebičů, které fungovaly také jako poukázka na slevu ze 
vstupného, si odborníci těchto muzeí vybrali ty nejzajímavější, 
které budou postupně vystaveny. Celkem se do akce zapojlo 
12 regionálních muzeí různého zaměření. V liberecké 
IQLandii například přinesené spotřebiče využili jako názorné 
pomůcky při recyklačních workshopech. 
Hasiči pomáhají sousedům i sobě 
Jeden z nejúspěšnějších projektů ELEKTROWINu nese 
název Recyklujte s hasiči. Zapojilo se do něj už přes 1000 
sborů dobrovolných hasičů z celé ČR. Jubilejní tisící byl loni 
na podzim sbor z Nové Vsi na Liberecku. Hasiči pomáhají 
svým sousedům dopravit staré spotřebiče k recyklaci i tam, 
kde je na nejbližší sběrné místo stále ještě daleko. A to včetně 
velkých a těžkých kusů, které kvůli obtížné manipulaci dosud 
ležely někde v garáži nebo kůlně, ve sklepě či na půdě.  
Princip projektu je jednoduchý, zúčastněná SDH ve svých 
obcích organizují sběrové dny, během nichž občany buď sami 
navštíví, nebo určí místo, kam lidé mohou svůj elektroodpad 
přinést. 
Hasiči za svou záslužnou práci v tomto projektu sbírají 
finanční odměny, které jim pomáhají například získat chybějící 
části vybavení.                                              (placená inzerce) 
 

CHCETE DÁT SVÉ VÍNO I NA KOŠTY DO OKOLNÍCH 
OBCÍ? 

 
    Stačí kontaktovat Vinařský spolek o.s. 14 dní před 
termínem koštu (klidně i dříve) a členové spolku se o vše 
postarají. Tel. 605 488 147 (Pavlína Prátová).  
 
Termíny koštů:  
 
 

 

1. Křepice 7.2. 

2. Velké Němčice 15.2. 

3. Kobylí 7.3. 

4. Nikolčice 7.3. 

5. Horní Bojanovice 21.3. 

6. Krumvíř 21.3. 

7. Starovice 28.3. 

8. Vrbice 28.3. 

9. Zaječí 4.4. 

10. Boleradice 5.4. 

11. Bořetice 5.4. 

12. Šakvice 5.4. 

13. Šitbořice 5.4. 

14. Uherčice 5.4. 

15. Brumovice 18.4. 

16. Pouzdřany 25.4. 

17. Hustopeče 2.5. 

18. Strachotín 2.5. 

19. Popice 9.5. 

20. Němčičky 16.5. 

21. Starovičky  13.6. 
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Placená inzerce
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Evidence obyvatel 

V měsíci lednu oslavila významné životní jubileum 
paní Anděla Hyclová – 80. narozeniny 
 
 
 
 

Blahopřejeme rodičům:                         
Emilovi Trifonovi Kolevovi a Veronice Nečasové, 
bytem Starovičky č.p. 82, 
kterým se narodil dne 31.1.2015 
syn Daniel Kolev. 

 
 
Vybraná data z evidence obyvatel k 31.12.2014 
Stav obyvatel v obci Starovičky je 835 občanů,  
v roce 2014 se narodilo 12 dětí, 
přistěhovalo se 16 nových občanů,  
odstěhovalo se 26 občanů a zemřelo 7 občanů. (HK) 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                      Autor kresby: Antonie Nečasová 
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Obecní krojový ples  

14.2.2015 

foto: Josef Janoušek  
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Sportovní a maškarní ples 

 TJ Starovičky 21.2.2015 

foto: Josef Janoušek  
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                 foto: účastníci lyžařského zájezdu 

 

 foto: Tříkrálová sbírka 2015 
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         foto: zápis do 1. třídy ZŠ Starovičky 

 

         foto: MŠ Starovičky – „Hrajeme si s padákem“ 
 
 
 
 
 

 

 

 

   foto: ZŠ Starovičky -  projekt „Tělo“                                            
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